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 قانونية مصطلحات 
Legal Terms 

 Right To Life الحق في الحياة 1

 حرية المعتقد 2
Freedom Of Religion 

 Equality المساواة 3

 الحقوق المدنية 4
Civil Rights 

 الانسانية 5
Humanity 

 المعاهدات 6
Treaties 

 الاتفاقيات 7
Conventions 

 الأقليات 8
Minorities 

 الشعوب 9
Nations 

 The International المجتمع الدولي 10

Community 

 المواثيق الدولية 11
International Charters 

 حفظ السلام 12
Peacekeeping 

 الإعتراف 13
Recognition 

 عابرة للحدود 14
Cross-Border 

 أخلاقيات 15
Ethics 

 حكومية 16
Governmental 

 غير حكومية 17
Non-Governmental 
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 Legal concepts قانونية مفاهيم 

1 

بعد الحرب العالمية الثانية بهدف تعزيز  1945هي منظمة دولية تم تأسيسها في عام  الأمم المتحدة:

السلام والأمن وحقوق الإنسان والتنمية الاجتماعية والاقتصادية والتعاون بين الدول الأعضاء. 

 .وتتكون من دول أعضاء تعمل معًا لمواجهة التحديات العالمية وتعزيز الدبلوماسية

United Nation : is an international organization established in 1945 after 

World War II to promote peace, security, human rights, social and 

economic development, and cooperation among member states. It is 

composed of member countries that work together to address global 

challenges and foster diplomacy. 

2 

وثيقة أو مجموعة من المبادئ التي تحدد الحقوق والحريات الأساسية  هو ميثاق حقوق الإنسان:

ا 
ً
التي يحق لكل فرد التمتع بها، بغض النظر عن الجنسية أو العرق أو الدين. النسخة الأكثر اعتراف

 .1948بها من هذه الوثيقة هي الإعلان العالمي لحقوق الإنسان الذي اعتمدته الأمم المتحدة في عام 

Universal Declaration of Human Rights: (UDHR): refers to a document 

or set of principles that outlines the fundamental human rights and 

freedoms to which all individuals are entitled, regardless of nationality, 

ethnicity, or religion. The most widely recognized version of this is the 

Universal Declaration of Human Rights adopted by the United Nations in 

1948. 

3 

الحماية القانونية التي تقدمها الدولة لرعاياها عندما يواجهون  هي تلك الحماية الديبلوماسية:

ضررًا أو ظلمًا في دولة أخرى. تشمل هذه الحماية اتخاذ الدولة إجراءات دبلوماسية أو قانونية 

نيابة عن مواطنها، غالبًا من خلال القنوات الدبلوماسية أو الهيئات القانونية الدولية، لضمان 

 .احترام حقوقهم

Diplomatic protection: efers to the legal protection that a state provides 

to its nationals when they face harm or injustice in another country. This 

protection involves the state taking diplomatic or legal action on behalf of 

 الرقابة 18
Supervision 

 اللجنة الاستشارية 19
Advisory Committee 

 نظام التقارير 20
Reporting System 
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its citizen, often through diplomatic channels or international legal bodies, 

to ensure their rights are upheld. 

4 

ستقلالية وحرية وسائل الإعلام والصحافة من الرقابة الحكومية، الضغط ا الصحافة الحرة:

السياس ي، أو السيطرة من الشركات. وهو المبدأ الذي يضمن أن للصحفيين ووسائل الإعلام الحق 

الأخبار، والتعبير عن الآراء، ومشاركة المعلومات دون الخوف من الانتقام أو التدخل أو  في نشر

 .العواقب القانونية

Free press: refers to the independence and freedom of media and 

journalism from government censorship, political pressure, or corporate 

control. It is the principle that journalists and media outlets have the right 

to report news, express opinions, and share information without fear of 

reprisal, interference, or legal consequences. 

5 

هي منظمة عالمية لحقوق الإنسان تعمل على حماية الأفراد من انتهاكات  منظمة العفو الدولية:

، وهي منظمة غير 1961حقوق الإنسان وتعزيز العدالة والحرية والمساواة. تأسست في عام 

دولة، وتقوم بحملات لإنهاء الانتهاكات مثل التعذيب، السجن غير  150حكومية وتعمل في أكثر من 

 .العادل، والتمييز

International Amnesty Organization: is a global human rights 

organization that works to protect individuals from human rights abuses 

and promote justice, freedom, and equality. Founded in 1961, it is non-

governmental and operates in more than 150 countries, campaigning to 

end violations such as torture, unfair imprisonment, and discrimination. 
 


